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  تا پایان این دوره مدیریت شهری، به لطف خدا خط 6 و 7 
مترو تهران را به اتمام خواهیم رساند. هزار و 181 دستگاه واگن 

به متروی تهران آمده است و ما به اندازه 25 سال گذشته در 
حوزه واگن مترو قرارداد بستیم که تا پایان این دوره وارد ناوگان 

شهر زیرزمینی خواهند شد.

چهار شنبه ۱۴ آذر ۱۴۰۳ ویژه نامه شهر تهران

اخذ کردیم و به صورت آزمایشی دو رام قطار 
تراموا را وارد کردیــم که درحال تخلیه در 
بندرعباس اســت و ظرف دوماه آینده آن ها 
را وارد شبکه می کنیم و آزمایش های آن را 
انجام می دهیم تا اگر تســت ها و آزمایش ها 
موفقیت آمیز بود، قــرارداد جدیدی در این 
حوزه در مجموعه وزارت دفاع منعقد کنیم 
و در خط BRT میدان آزادی تا پایانه شــرق 

این برنامه را عملیاتی کنیم.

*غیر از قرارداد چیــن از چه راه های 
دیگری خصوصا در حوزه داخلی برای 
جلو  عمومی  ناوگان حمل ونقل  توسعه 

رفتید؟
همان طور که بیان شــد، با شرکت های 
داخلی نهایتاً توانستیم 3 هزار دستگاه اتوبوس 
را منعقد کنیم و توان شــرکت های داخلی 
بیش از این نیســت. در حوزه تاکسی نیز با 
ایران خودرو قرارداد بستیم و تاکنون 8 هزار 
و 200 دستگاه را با سمندهای سورن نوسازی 
کردیم، منتها با توجه به اینکه در حوزه تولید 
اتوبوس های داخلی نیز نیاز شهر با این تعداد 
تامین نمی شد، با هماهنگی خوبی که با دولت 
شهید رئیسی داشتیم، قرارداد چین را منعقد 
کردیم و علاوه بر ناوگانی که در ابتدا به آن ها 

اشاره شــد، رقمی حدود 400 میلیون دلار 
در رابطه با زیرســاخت های شبکه هوشمند 
تهران، دوربین ها و سیستم های منعطف به 

آن را تنظیم کردیم.

*ظاهراً اخباری مبنی بر وجود یک سری 
ایرادات به قرارداد چین مطرح شده بود، 

در این باره توضیح می فرمایید؟
قرارداد چین در اسفند سال گذشته در 
شــورای شهر تهران به رای گذاشته شد و با 
اکثریت آرا مورد تایید گرفت و ســپس در 
فرمانداری تهران نیز تایید شــد و عملًا وارد 

فاز اجرائی شد.
با وجود مواردی که ذکر شــد، یک سری 
ابهاماتی را مجموعه های نظارتی نســبت به 
این قرارداد داشتند که سعی کردیم به آن ها 
توضیــح دهیم و الان هم با کمک و حمایت 
این نهادها در حال جلو بردن کار هستیم و 
یک ســری نقاط را باید اصلاح می کردیم که 

روند آن نیز طی شد.

*یک ســری اخبار نیز در مورد نقش 
مافیای خودرو و سنگ اندازی آن ها در 
مسیر برقی ســازی ناوگان حمل ونقل 
عمومی به گوش می رســد، در این باره 

نظر شما چیست؟
واقعیت این اســت که ما نیز مثل سایر 
مجموعه ها با یک ســری مخالفــان رو به رو 
هستیم، بخشی از این مخالفان را نیز همین 
مافیای خودرو شکل می دهند. با این وجود، 
با همتی که شهرداری و شورای شهر تهران 
به همراه یاری دولت از خود نشان داده است، 

مشــکلات را حل می کنیم و مردم در آینده 
این مسائل را قضاوت خواهند کرد. ما نباید 
خودمان را درگیر مافیای خودرو و سایر موانع 
و حواشی موجود کنیم، باید به خط بزنیم و 
کار را جلو ببریم. هرچه بیشتر کار کنیم، قطعاً 
مشکلاتی به وجود خواهد آمد، اما نهایتاً این 
موانع با تلاشــی که نشان می دهیم، مرتفع 

خواهند شد.

*ارتبــاط مدیریت شــهری با دولت 
چهاردهم برای توسعه ناوگان حمل ونقل 

عمومی چگونه است؟
در دولت جدید نیز همان طور که پیش از 
این اشاره شد، وزارت نیرو تکلیفی در رابطه با 
تامین منابع برق بر عهده  دارد و وزارت صمت 
نیز پای کار آمده که در این خصوص با شخص 
وزیر صمت جلسه داشتیم و کارگروهی که 
از قبل بوده است شکل گرفته و درحال طی 

کردن موضوعات مربوطه هستیم. 
موضوع برقی ســازی در واقع کمکی به 
مســئله رفع ناترازی سوخت است و ناترازی 
بنزین بیشــتر از موضوعات دیگر است که 
شهرداری برای رفع این مسئله گام برداشته 
است و این مسئله نشانگر مسئولیت پذیری 
شهرداری تهران است که چنین کار بر زمین 

مانده ای را تقبل کرد.

*اگر نکته و جمع بندی مد نظر دارید، 
لطفاً بفرمایید.

جا دارد رســانه ها نســبت کارهایی که 
شــهرداری تهران شــاید وظیفه ای برای آن 
نداشته و یا راه حل هایی که ارائه داده است که 
کسی قبلا به فکر آن ها نبوده، بیش از پیش 
بپردازند؛ مثلًا در حوزه ایجاد ایســتگاه های 
شــارژ برقی، شــهرداری تهران جلو رفته و 
کمک کرده است. این موضوع باعث می شود 
که ترافیک ما نظم پذیرتر باشد و بتوانیم کار را 
بهتر کنترل کنیم و ضمنا بدین واسطه آلودگی 
هــوا را تا حد قابل توجهــی بتوانیم مرتفع 

کنیم. باید در نظر داشــت که تقریباً نزدیک 
به 30 درصد آلودگی هــوای تهران مربوط 
به موتورســیکلت ها می شود و رقمی نزدیک 
به 20 درصــد مربوط به حمل ونقل عمومی 
مثل تاکسی و اتوبوس و خودروهای شخصی 
و... است؛ اکنون 10 درصد از آلودگی هوا به 
اتوبوس ها باز می گردد و اگر بتوانیم اتوبوس ها 
را تبدیل به وسیله ای در حوزه حمل ونقل پاک 

وارد کنیم، کار بزرگی انجام داده ایم.

*در پایان و در مورد تکمیل خطوط و 
ایســتگاه های مترو تا پایان این دوره 
مدیریت شهری چه قولی به شهروندان 

پایتخت می دهید؟
تــا پایان این دوره مدیریت شــهری، به 
لطف خدا خط 6 و 7 مترو تهران را به اتمام 
خواهیم رساند. هزار و 181 دستگاه واگن به 
متروی تهران آمده اســت و ما به اندازه 25 
ســال گذشــته در حوزه واگن مترو قرارداد 
بستیم که تا پایان این دوره وارد ناوگان شهر 
زیرزمینی خواهند شد؛ 113 دستگاه واگن 
مترو تولید داخل نیز در برنامه وجود دارد که 
تا دهه فجر و اســفندماه 2 رام از آن تحویل 

شهروندان و متروی تهران خواهد شد.
همچنین از قرارداد چین نیز 792 دستگاه 
واگن در حال ســاخت است و 280 دستگاه 
واگن نیز با کمک وزارت کشــور از مســیر 
دیگری با چینی ها قرارداد بســتیم و جمع 
قراردادهای ما به قدر 25 ســال گذشته در 
تولید واگن رســید که این موضوع ظرفیت 
شــبکه حمل ونقل مســافر ما را تا دو برابر 

افزایش می دهد.

 با شرکت های داخل نهایتاً توانستیم 3 هزار دستگاه اتوبوس را منعقد کنیم و توان 
شرکت های داخلی بیش از این نیست. در حوزه تاکسی نیز با ایران خودرو قرارداد بستیم 

و تاکنون 8 هزار و 200 دستگاه را با سمندهای سورن نوسازی کردیم، منتها با توجه 
به اینکه در حوزه تولید اتوبوس های داخلی نیز نیاز شهر با این تعداد تامین نمی شد، با 

هماهنگی خوبی که با دولت شهید رئیسی داشتیم، قرارداد چین را منعقد کردیم.


